
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

 

Zápis z 2. zasedání 

Zastupitelstva města Heřmanův Městec konaného dne 22.04.2024 v 17:00 hod. 
jednací sál, Městský úřad Heřmanův Městec, Havlíčkova 801 

 

Přítomni: Kozel Josef; Výborný Marek; Volejník Otakar; Bareš Jan; Pleskot Martin; Nepovímová Lucie; Dostál Ondřej; 
Řehák Jan; Pošík Jiří; Stránská Alena; Černovský Miloš; Volejník Ondřej; Celunda Tomáš; Jiroutek Aleš; 
Dvořáková Zuzana; Běloušek Ondřej; Brychta Tomáš; Fibichová Monika; Hamsová Veronika; Kolář Martin; 
Dostálová Hana 

Omluveni: -- 

Zapsala: 

Ověřovatelé 

Přizváni: 

Ivana Jankovská - tajemnice 

Ondřej Běloušek, Tomáš Brychta 

Radek Lenoch – předseda OV pro Chotěnice a Radlín, Petr Čapek – velitel MP 
  
Navržený program: 

BOD MATERIÁL PŘEDKLÁDÁ 

1. Zahájení Jankovská Ivana (KT) 

2. Kontrola usnesení Jankovská Ivana (KT) 

3. Zpráva o činnosti Rady města Jiroutek Aleš (ST) 

4. Zpráva o činnosti Finančního výboru Dostál Ondřej (ZM) 

5. Zpráva o činnosti Kontrolního výboru Pleskot Martin (ZM) 

6. Zpráva o činnosti Osadního výboru pro Chotěnice a Radlín Lenoch Radek (OVCh) 

7. Zpráva o činnosti Osadního výboru pro Konopáč Černovský Miloš (OVK) 

8. Zpráva o činnosti Městské policie Čapek Petr (MP) 

9.1. Smlouva o smlouvě budoucí Jiroutek Aleš (ST) 

9.2. Odprodej pozemků parcelní číslo st. 1365/1 a 1103/21 v k.ú. HM Jiroutek Aleš (ST) 

10. Dohoda o provedení práce Jankovská Ivana (KT) 

11. Dotační programy 2024 Dvořáková Zuzana (MST) 

12. Veřejnoprávní smlouva SK Ježci Dvořáková Zuzana (MST) 

13. Smlouva o spolupráci – obec Vápenný Podol Dvořáková Zuzana (MST) 

14. Obecně závazná vyhláška o nočním klidu Dvořáková Zuzana (MST) 

15. Hospodaření města Heřmanův Městec k 31.12.2023 Jiroutek Aleš (ST) 

16. Rozpočtové opatření ZM/2024/02 Jiroutek Aleš (ST) 

17. Diskuse Jankovská Ivana (KT) 

18. Závěr Jankovská Ivana (KT) 

 



 
K jednotlivým bodům programu: 
 
 
 
1. Zahájení 

Předkládá: Jankovská Ivana - tajemnice 
 
Pan starosta přivítal přítomné, konstatoval počet přítomných 21 zastupitelů a usnášeníschopnost zastupitelstva. 
Informoval o zveřejnění pozvánky na zasedání a zpřístupněný podkladů pro zastupitele a veřejnost a o zápisu z 
jednání zastupitelstva dne 4.3.2024, navrhl ověřovatele zápisu p. Bělouška a p. Brychtu, určil zapisovatelku zápisu 
Ivanu Jankovskou a požádal o hlasování. K navrženému programu sdělil, že navrhuje stáhnout z projednávání bod 12) 
Veřejnoprávní smlouva SK Ježci. Následně požádal o schválení upraveného programu jednání. 
 
 
Usnesení č.: Z/2024/017 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
že zapisovatelkou jednání byla určena Ivana Jankovská  

II. 
 

s c h v a l u j e 
ověřovatele zápisu: Ondřej Běloušek, Tomáš Brychta 

  
Dostálová Hana pro Běloušek Ondřej pro 
Hamsová Veronika pro Černovský Miloš pro 
Dvořáková Zuzana pro Brychta Tomáš pro 
Jiroutek Aleš pro Fibichová Monika pro 
Celunda Tomáš pro Kolář Martin pro 
Bareš Jan pro Dostál Ondřej pro 
Pleskot Martin pro Výborný Marek pro 
Kozel Josef pro Volejník Ondřej pro 
Volejník Otakar pro Řehák Jan pro 
Pošík Jiří pro Nepovímová Lucie pro 
Stránská Alena pro   

  
 
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 21, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 0 
III. 
 

s c h v a l u j e 
upravený program jednání 

  
Dostálová Hana pro Kolář Martin pro 
Celunda Tomáš pro Fibichová Monika pro 
Jiroutek Aleš pro Brychta Tomáš pro 
Dvořáková Zuzana zdržela se Černovský Miloš pro 
Hamsová Veronika pro Běloušek Ondřej pro 
Bareš Jan pro Dostál Ondřej pro 
Pleskot Martin pro Výborný Marek pro 
Kozel Josef pro Volejník Otakar pro 
Volejník Ondřej zdržel se Řehák Jan pro 
Pošík Jiří pro Nepovímová Lucie pro 
Stránská Alena pro   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 19, Proti: 0, Zdrželi se: 2, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 0 
 

 



2. Kontrola usnesení 

Předkládá: Jankovská Ivana - tajemnice 
 
Paní tajemnice předložila kontrolu plnění usnesení, která měla termín splnění od 4.3.2024 do 22.4.2024, s tím že 
všechna usnesení byla splněna v termínu.  
 
Usnesení č.: Z/2024/018 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
předloženou kontrolu usnesení s termínem splnění od 4.3.2024 do 22.4.2024  

  
Dostálová Hana pro Běloušek Ondřej pro 
Hamsová Veronika pro Černovský Miloš pro 
Dvořáková Zuzana pro Brychta Tomáš pro 
Jiroutek Aleš pro Fibichová Monika pro 
Celunda Tomáš pro Kolář Martin pro 
Bareš Jan pro Dostál Ondřej pro 
Pleskot Martin pro Výborný Marek pro 
Kozel Josef pro Volejník Ondřej pro 
Volejník Otakar pro Řehák Jan pro 
Pošík Jiří pro Nepovímová Lucie pro 
Stránská Alena pro   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 21, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 0 
 

 
 
3. Zpráva o činnosti Rady města 

Předkládá: Jiroutek Aleš - starosta města 
 
Pan starosta předložil zprávu o činnosti rady města za období od 27.2. do 9.4.2024. Upřesnil počet zasedání a účast na 
nich, přednesl seznam projednávaných bodů a to např.  zápisy z jednání komisí, prodloužení nájemních smluv, 
nabídky koupě a prodeje pozemků, zadávací dokumentace stavebních akcí, dotace z prostředků města, užívání 
veřejného prostranství, hospodaření Domova pro seniory, doporučení rady města pro schválení zastupitelstvem 
města (např. OZV o nočním klidu, kapacitu ŠD a její úplatu, plnění a čerpání rozpočtu, závěrečný účet a účetní závěrka 
2023, příprava rozpočtového opatření č. 2, IT technika pro stavební úřad a další).  
Pan Běloušek se dotázal na situaci kolem zámeckého rybníka, pan starosta odpověděl, že valná hromada Českého 
rybářského svazu organizace Přelouč rozhodla o převodu rybníka do majetku města, momentálně se hledá soudní 
znalec, který stanoví odhadní cenu a pak se bude konkretizovat způsob nabytí. Pan Běloušek doplnil dotaz, co bude 
dál, zda rybník opraví samo město. Pan starosta sdělil, že se připraví projekt na odbahnění a žádost o dotaci, postup 
bude stejný jako u jiných rybníků v majetku města. Pan Výborný požádal o doplnění, jak je to majetkově, pan starosta 
sdělil, že zatím je v majetku rybářů Přelouč, což je uvedeno i v katastru nemovitostí, pan Výborný doplnil, zda i 
pozemek, pan starosta potvrdil a dodal, že p. ředitelka Domova důchodců hlavního města Prahy je ráda za hledání 
řešení. Pan Ondřej Dostál se dotázal na postup výstavby parkoviště ve vnitrobloku sídliště U Bažantnice. Pan starosta 
sdělil, že parkovací plocha ze zámkové dlažby je podmíněna vsakovací jímkou a rozpočet je cca 5 mil. Kč, proto se 
prověřuje použití jiného povrhu, např. zatravňovací dlažby. Další dotaz p. O. Dostála zněl na statický posudek na 
přístavbu základní školy. Pan starosta odpověděl, že se připravuje projektová dokumentace na nástavbu, pan O. 
Dostál pokračoval s dotazem na stání pro popelnice v Sokolské ulici, pan starosta potvrdil, že zůstane zachováno i po 
rekonstrukci Sokolské ulice. Pan Výborný se dotázal, jak má rozumět termínu, že rada města vzala na vědomí 
protiprávní odvolání p. Jožáka. Reagovala p. tajemnice, že odvolání bylo protiprávní a tudíž neplatné, nicméně p. Jožák 
ukončil pracovní poměr dohodou. Další dotaz zněl, zda byla zveřejněna koaliční smlouva. Pan starosta sdělil, že nebyla 
zveřejněna, není v ní uvedeno, co tvrdil p. Jožák. Pan Celunda zmínil, že může být zveřejněno. Další dotaz zněl, jak je 
zabezpečen chod odboru Správy majetku, pan starosta reagoval, že chod je zajištěn ve spolupráci s městskou policií a 



finančním odborem. Pan Kozel se dotázal, jak bylo požádáno o dotaci a na jaké hřiště. Pan starosta odpověděl, že se 
jedná o multifunkční venkovní hřiště u základní školy za cca 6,5 mil. Kč, výše dotace je 70 % a do zápisu bude doplněna 
konkrétní hodnota v Kč.  Do zápisu je doplněna cena s DPH 6.352.516,- Kč . 
 
Usnesení č.: Z/2024/019 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
zprávu o činnosti Rady města Heřmanův Městec za období od 27.2. do 9.4.2024 

  
Dostálová Hana pro Běloušek Ondřej pro 
Hamsová Veronika pro Černovský Miloš pro 
Dvořáková Zuzana pro Brychta Tomáš pro 
Jiroutek Aleš pro Fibichová Monika pro 
Celunda Tomáš pro Kolář Martin pro 
Bareš Jan pro Dostál Ondřej pro 
Pleskot Martin pro Výborný Marek pro 
Kozel Josef pro Volejník Ondřej pro 
Volejník Otakar pro Řehák Jan pro 
Pošík Jiří pro Nepovímová Lucie pro 
Stránská Alena pro   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 21, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 0 
 

 
 
4. Zpráva o činnosti Finančního výboru 

Předkládá: Dostál Ondřej - zastupitel 
 
Pan předseda Finančního výboru Ondřej Dostál předložil zápisy z jednání Finančního výboru č. 2/2024 a 3/2024, dále 
předložil zprávu o činnosti výboru, všechna jednání se týkala dotací spolkům a vzešla z nich i doporučení pro úpravu 
pravidel a podmínek poskytování dotací. Popsal kontrolu vyúčtování dotací a návrhy na úpravu podmínek přidělení 
dotací. Zmínil účast členů výboru na výběrových řízeních, stanovisko k rozpočtovému opatření nebylo nebylo 
projednáno, neboť bylo zasláno až 9.4.2024. 
 
Usnesení č.: Z/2024/020 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
Zprávu o činnosti výboru pro jednání zastupitelstva města dne 22.4.2024 

  
Dostálová Hana pro Běloušek Ondřej pro 
Hamsová Veronika pro Černovský Miloš pro 
Dvořáková Zuzana pro Brychta Tomáš pro 
Jiroutek Aleš pro Fibichová Monika pro 
Celunda Tomáš pro Kolář Martin pro 
Bareš Jan pro Dostál Ondřej pro 
Pleskot Martin pro Výborný Marek pro 
Kozel Josef pro Volejník Ondřej pro 
Volejník Otakar pro Řehák Jan pro 
Pošík Jiří pro Nepovímová Lucie pro 
Stránská Alena pro   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 21, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 0 
 



5. Zpráva o činnosti Kontrolního výboru 

Předkládá: Pleskot Martin - zastupitel 
 
Pan předseda Kontrolního výboru Martin Pleskot předložil zprávu o činnosti výboru za období od 22.2.2024 do 
9.4.2024, členové výboru se zúčastnili 5 výběrových řízení na investiční akce města, která upřesnil. Výbor se k 
samostatnému jednání nesešel. 
 
Usnesení č.: Z/2024/021 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
Zprávu o činnosti Kontrolního výboru za období od 22.2. do 9.4.2024 

  
Dostálová Hana pro Běloušek Ondřej pro 
Hamsová Veronika pro Černovský Miloš pro 
Dvořáková Zuzana pro Brychta Tomáš pro 
Jiroutek Aleš pro Fibichová Monika pro 
Celunda Tomáš pro Kolář Martin pro 
Bareš Jan pro Dostál Ondřej pro 
Pleskot Martin pro Výborný Marek pro 
Kozel Josef pro Volejník Ondřej pro 
Volejník Otakar pro Řehák Jan pro 
Pošík Jiří pro Nepovímová Lucie pro 
Stránská Alena pro   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 21, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 0 
 

 
 
6. Zpráva o činnosti Osadního výboru pro Chotěnice a Radlín 

Předkládá: Lenoch Radek - předseda Osadního výboru pro Chotěnice a Radlín 
 
Pan předseda osadního výboru Radek Lenoch předložil zprávu o činnosti výboru, zmínil mimo jiné aktuální témata  
např. zakoupení skladového kontejneru do třešňového sadu, posílení elektřiny ve staré hasičárně, nutnost oprav 
místních komunikací, zařazení vybudování chybějící části chodníku podél hlavní silnice do rozpočtu následujícího roku, 
novou uzamykatelnou vývěsku na návsi v čekárně, nefunkční osvětlení, pamětní desku občana Chotěnic F. Holíka, 
umístění fotopasti v Radlíně z důvodu opakované krádeže nově vysázených švestek a rekonstrukci hasičské zbrojnice.   
 
Usnesení č.: Z/2024/022 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
Zprávu o činnosti Osadního výboru pro Chotěnice a Radlín za leden 2024 – březen 2024 
 

  
Dostálová Hana pro Běloušek Ondřej pro 
Hamsová Veronika pro Černovský Miloš pro 
Dvořáková Zuzana pro Brychta Tomáš pro 
Jiroutek Aleš pro Fibichová Monika pro 
Celunda Tomáš pro Kolář Martin pro 
Bareš Jan pro Dostál Ondřej pro 
Pleskot Martin pro Výborný Marek pro 
Kozel Josef pro Volejník Ondřej pro 



Volejník Otakar pro Řehák Jan pro 
Pošík Jiří pro Nepovímová Lucie pro 
Stránská Alena pro   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 21, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 0 
 

 
 
7. Zpráva o činnosti Osadního výboru pro Konopáč 

Předkládá: Černovský Miloš - předseda Osadního výboru pro Konopáč 
 
Pan předseda Osadního výboru pro Konopáč Miloš Černovský předložil Zprávu o činnosti Osadního výboru pro 
Konopáč a zápis z jednání dne 25.2.2024 s plánem činnosti osadního výboru. Kromě jiného se jednalo o kanalizaci, 
dětském hřišti, kontejnerovém stání, dopravní situaci směrem na Načešice, novém chodníku, rozšíření multifunkčního 
hřiště a připomněl spolupráci s architektem města. Doplnil informace z jednání dne 10.4.2024, tedy po odeslání 
podkladů pro jednání zastupitelstva města, mimo jiné že 60 % občanů má zájem o domovní čističky. 
 
Usnesení č.: Z/2024/023 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
Zprávu o činnosti Osadního výboru Konopáč za období 1.1.2024 - 7.4.2024 a zápis ze schůze ze dne 25.2.2024 

II. 
 

u k l á d á 
informovat o obsahu zápisu odbor Správy majetku 
Zodpovídá: Dvořáková Zuzana, místostarostka města 
Termín: 10.05.2024 

  
Dostálová Hana pro Běloušek Ondřej pro 
Hamsová Veronika pro Černovský Miloš pro 
Dvořáková Zuzana pro Brychta Tomáš pro 
Jiroutek Aleš pro Fibichová Monika pro 
Celunda Tomáš pro Kolář Martin pro 
Bareš Jan pro Dostál Ondřej pro 
Pleskot Martin pro Výborný Marek pro 
Kozel Josef pro Volejník Ondřej pro 
Volejník Otakar pro Řehák Jan pro 
Pošík Jiří pro Nepovímová Lucie pro 
Stránská Alena pro   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 21, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 0 
 

 
 
8. Zpráva o činnosti Městské policie 

Předkládá: Čapek Petr - velitel městské policie 
 
Pan velitel městské policie Petr Čapek předložil zprávu o činnosti policie za období od 22.2. do 10.4.2024. Připomněl 
cvičení v základní škole a výcvik strážníků na střelnici. Připomněl, že organizuje vzdělávací akce ve svém volném čase. 
Strážníci řešili přestupky, vandalství, spolupracovali s PČR (plánuje se společné cvičení na Konopáči) a prováděli 
kontroly parkování na stáních pro invalidy a parkování na náměstí. Proběhly odchyty zvířat, spolupracovali u 
dopravních nehod. K lokalitě V Lukách uvedl, že byla odstraněna lavička, oznámení na tuto lokalitu bylo podáno jen 
jedno s upozorněním, že se tam vyskytují nepřizpůsobiví občané, ale bylo zjištěno, že neporušovali žádná pravidla. 
 
Usnesení č.: Z/2024/024 



  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
Zprávu o činnosti Městské policie Heřmanův Městec za období od 22.2. do 10.4.2024 

  
Dostálová Hana pro Běloušek Ondřej pro 
Hamsová Veronika pro Černovský Miloš pro 
Dvořáková Zuzana pro Brychta Tomáš pro 
Jiroutek Aleš pro Fibichová Monika pro 
Celunda Tomáš pro Kolář Martin pro 
Bareš Jan pro Dostál Ondřej pro 
Pleskot Martin pro Výborný Marek pro 
Kozel Josef pro Volejník Ondřej pro 
Volejník Otakar pro Řehák Jan pro 
Pošík Jiří pro Nepovímová Lucie pro 
Stránská Alena pro   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 21, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 0 
 

 
 
9/1. Smlouva o smlouvě budoucí 

Předkládá: Jiroutek Aleš - starosta města 
 
Pan starosta informoval, že o předchozích jednáních s Římskokatolickou farností došlo ke shodě o koupi pozemku – 
pozemkové parcely číslo parcelní 1104/12, druh pozemku ostatní plocha – jiná plocha, o výměře 362 m², 
k. ú. Heřmanův Městec, kde chce město vybudovat chodník mezi sídlištěm a sportovní halou. Pro výstavbu chodníku 

je třeba cca 70 m2. 

Pan Kozel připomněl, že není předložena vizualizace a řeší se jen chodník, nikoliv celá lokalita (sportovní hala včetně 
parkování), a není jasné, jak bude řešen soukromý pozemek Dramlitschových. Pan starosta reagoval, že město má od 
rodiny Dramlitschových souhlas se stavbou. Projektová dokumentace je připravena, je požádáno o stavební povolení 
na MěÚ Chrudim a na dotaz proč se neřeší celá lokalita sdělil, že chodník koncepci nenarušuje. Pan Kozel doplnil, že 
řešení lokality nebude komplexní a podle něho je to v rozporu se schválenou studií lokality za sportovní halou. Pan 
starosta zopakoval, že chodník koncepci nenarušuje. Měl i nepřesnou výhradu k velikosti pozemku, kterou paní 
Hamsová objasnila.  
 
Usnesení č.: Z/2024/025 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

s c h v a l u j e 
Smlouvu o smlouvě budoucí kupní na pozemkovou parcelu č. p. 1104/12 s Římskokatolickou farností – děkanství 

Heřmanův Městec, IČO: 43498035, se sídlem náměstí Míru 26, 538 03 Heřmanův Městec za cenu 300 Kč/m2 
II. 
 

u k l á d á 
zajistit podpis smlouvy 
Zodpovídá: Jiroutek Aleš, starosta města 
Termín: 10.05.2024 

  
Dostálová Hana zdržela se Běloušek Ondřej zdržel se 
Hamsová Veronika pro Černovský Miloš pro 
Dvořáková Zuzana pro Brychta Tomáš pro 
Jiroutek Aleš pro Fibichová Monika pro 
Celunda Tomáš pro Kolář Martin pro 
Bareš Jan pro Dostál Ondřej zdržel se 



Pleskot Martin zdržel se Výborný Marek zdržel se 
Kozel Josef zdržel se Volejník Ondřej pro 
Volejník Otakar pro Řehák Jan pro 
Pošík Jiří pro Nepovímová Lucie pro 
Stránská Alena pro   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 15, Proti: 0, Zdrželi se: 6, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 0 
 

 
 
9/2. Odprodej pozemků parcelní číslo st. 1365/1 a 1103/21 v k.ú. HM 

Předkládá: Jiroutek Aleš - starosta města 
 
Pan starosta předložil k projednání žádost paní Vladimíry Rosické o odkoupení pozemků parcelní číslo st. 1365/1 o 

výměře 20 m2 a 1103/21 o výměře 440 m2 v k.ú. Heřmanův Městec, v lokalitě V Lukách. Odbor Správy majetku i 
městský architekt odprodej nedoporučili. 
 
Usnesení č.: Z/2024/026 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

n e s c h v a l u j e 
odprodej pozemků parcelní číslo st. 1365/1 a 1103/21 v k.ú. Heřmanův Městec paní Vladimíře Rosické, bytem 
*************** 

II. 
 

u k l á d á 
zajistit informování paní Rosické o výsledku jednání zastupitelstva města 
Zodpovídá: Brychtová Renata, pověřená vedením Správy majetku 
Termín: 10.05.2024 

  
Dostálová Hana pro Běloušek Ondřej pro 
Hamsová Veronika pro Černovský Miloš pro 
Dvořáková Zuzana pro Brychta Tomáš pro 
Jiroutek Aleš pro Fibichová Monika pro 
Celunda Tomáš pro Kolář Martin pro 
Bareš Jan pro Dostál Ondřej pro 
Pleskot Martin pro Výborný Marek pro 
Kozel Josef pro Volejník Ondřej pro 
Volejník Otakar pro Řehák Jan pro 
Pošík Jiří pro Nepovímová Lucie pro 
Stránská Alena pro   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 21, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 0 
 

 
 
10. Dohoda o provedení práce 

Předkládá: Jankovská Ivana - tajemnice 
 
Paní tajemnice informovala, že od 1.10.2023 platí novela zákoníku práce v části dohod o provedení práce a dohod o 
činnosti. Předložila výkladové stanovisko MPSV ČR, MV ČR – HZS k aplikaci dohod o pracích konaných mimo pracovní 
poměr ve vztahu k členům jednotek sborů dobrovolných hasičů, na základě, kterých jsou připraveny dohody o 
provedení práce pro členy jednotky. Jedním z členů je i Ondřej Dostál, u kterého jako u člena zastupitelstva města je 
nutné schválení této dohody zastupitelstvem města (viz. zákon č. 128/2000 Sb. o obcích v platném znění, § 84, odst. 2 
písm. p), kdy je zastupitelstvu obce vyhrazeno vyslovovat souhlas se vznikem pracovněprávního vztahu mezi obcí a 
členem zastupitelstva obce. 



Usnesení č.: Z/2024/027 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

v y s l o v u j e 
souhlas se vznikem pracovněprávního vztahu mezi městem a členem zastupitelstva města p.Ondřejem Dostálem 
dle zákona č. 128/2000 Sb. o obcích v platném znění, § 84, odst. 2 písm. p), vzniklým na základě dohody o 
provedení práce na členství v jednotce požární ochrany města. 

  
Dostálová Hana pro Běloušek Ondřej pro 
Hamsová Veronika pro Černovský Miloš pro 
Dvořáková Zuzana pro Brychta Tomáš pro 
Jiroutek Aleš pro Fibichová Monika pro 
Celunda Tomáš pro Kolář Martin pro 
Bareš Jan pro Dostál Ondřej zdržel se 
Pleskot Martin pro Výborný Marek pro 
Kozel Josef pro Volejník Ondřej pro 
Volejník Otakar pro Řehák Jan pro 
Pošík Jiří pro Nepovímová Lucie pro 
Stránská Alena pro   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 20, Proti: 0, Zdrželi se: 1, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 0 
 

 
 
11. Dotační programy 2024 

Předkládá: Dvořáková Zuzana - místostarostka města 
 
Paní místostarostka předložila, na základě návrhů příslušných Komisí rady města a Rady města Heřmanův Městec a 
dle Zásad o poskytování dotací schválených usnesením rady města, návrh na rozdělení dotačních programů města pro 
rok 2024. Upřesnila, že podle platného znění zákona o obcích o dotacích do 50.000 Kč rozhoduje rada města, 
schválení dotací nad tímto limitem je v kompetenci zastupitelstva. Pan Bareš poznamenal, že by se přimlouval za co 
nejrychlejší projednání v zastupitelstvu města. Reagoval p. starosta s tím, že byl velký počet žádostí, ale před 
projednáním žádostí o dotace proběhla kontrola vyúčtování finančním výborem. Dále doplnila p. místostarostka, že 
podle plánu bylo jednání zastupitelstva města svoláno na 4.3.2024 a to nešlo tak rychle z administrovat žádosti. Pro 
příští rok budou upravena pravidla a zásady a počítá se mimo jiné s povinným elektronickým podáním žádosti. 
 
Usnesení č.: Z/2024/028 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
Přehled všech podaných žádostí (Program podpory kultury, Program podpory spolkové a komunitní činnosti, 
Program podpory volného času dětí a mládeže, Program podpory sportu, Program podpory mládeže ve 
sportovních organizacích) - dotace z rozpočtu města na rok 2024 

II. 
 

s c h v a l u j e 
přidělení dotace z dotačních programů města pro rok 2024 v celkovém úhrnu ve prospěch spolků (dělení dle 
programů podpory je součástí přílohy usnesení): 
- Smíšený amatérský komorní orchestr H.M. - 50.000 Kč 
- Rodičovské centrum RADOVÁNEK - 52.500 Kč 
- Modelářský klub Heřmanův Městec - 54.000 Kč 
- Junák - český skaut, středisko Leknín H.M. - 58.000 Kč 
- Pěvecký sbor Vlastislav HM - 92.500 Kč 
- FK Jiskra Heřmanův Městec - 328.000 Kč 
- TJ Jiskra Heřmanův Městec -  364.000 Kč 
- SK Ježci Heřmanův Městec -  513.000 Kč  



 
III. 
 

u k l á d á 
zajistit uzavření Veřejnoprávních smluv se spolky, které obdržely dotaci, dle Zásad pro poskytování dotací z 
rozpočtu města Heřmanův Městec 
Zodpovídá: Vítek Miloslav, vedoucí odboru finančního 
Termín: 07.05.2024 

  
Dostálová Hana pro Běloušek Ondřej pro 
Hamsová Veronika pro Černovský Miloš pro 
Dvořáková Zuzana pro Brychta Tomáš pro 
Jiroutek Aleš pro Fibichová Monika pro 
Celunda Tomáš pro Kolář Martin pro 
Bareš Jan pro Dostál Ondřej pro 
Pleskot Martin pro Výborný Marek pro 
Kozel Josef pro Volejník Ondřej pro 
Volejník Otakar pro Řehák Jan pro 
Pošík Jiří pro Nepovímová Lucie pro 
Stránská Alena pro   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 21, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 0 
 

 
 
12. Veřejnoprávní smlouva SK Ježci 

Předkládá: Dvořáková Zuzana - místostarostka města 
 
Při schvalování programu odsouhlaseno tento bod neprojednávat. 
  

 

 
 
13. Smlouva o spolupráci - obec Vápenný Podol 

Předkládá: Dvořáková Zuzana – místostarostka města 
 
Paní místostarostka uvedla bod s tím, že je předkládána smlouva o spolupráci mezi obcí Vápenný Podol a městem 
Heřmanův Městec, resp. MŠ Jiráskova, o zřízení odloučeného pracoviště. Uvedla, že smlouva přenáší veškeré finanční 
povinnosti na obec Vápenný Podol. Zároveň upozornila, že v současné době je uvažováno nad vybudování nástavby 
na ZŠ, kdy je pouze zpracován statický posudek.  
Pan Kozel se k celé situaci vyjádřil s tím, že je to vstřícným krokem města pomoci obci Vápenný Podol, vzhledem 
k tomu, že se minulý rok vypověděly smlouvy s obcemi na školky. Zároveň se dotázal, jak je řešeno finanční krytí 
celého projektu, resp., časový harmonogram? Na to odpověděl pan starosta, že časový harmonogram prozatím žádný 
není, že je nově vypracovaný statický posudek, a že smlouvou dáváme obci Vápenný Podol garanci administrativní, 
nikoliv finanční, je to pouze na obci Vápenný Podol, jak se rozhodnou, a vybudují školku či nikoliv.  
Pan starosta Vápenného Podola p. Kalina doplnil: začali jako obec, protože byly vypovězeny smlouvy o umístění dětí 
do mateřských škol. Pokud by město do 5 let bylo schopno obnovit smlouvy o umístění dětí do mateřských školek 
v Heřmanově Městci, rád by to věděl, aby v obci s touto informací mohli nějak pracovat.  
Pan starosta reagoval, že výpověď okolním obcím byla z důvodů upřednostnění při umisťování dětí z Heřmanova 
Městce, pokud bude volná kapacita přijmeme děti z okolních obcí. Paní Nina Pilná doplnila, že v MŠ Jiráskova jsou 4 
třídy, a bude jich 6, když se děti přesunou do budovy základní školy, a je samozřejmě pro všechny jednodušší, aby děti 
chodili všechny do HM. Pokud nebude boom dětí, nová třída v jejich obci nemá smysl. Přimlouvá se za informovanost 
okolních obcí o tom, co je plánováno, resp., o plánu vystavět nástavbu. Pan starosta odpověděl, že informace zazněla 
na jednání mikroregionu a že v rozpočtu 2024 je plánováno na projekt přístavby ZŠ. Pan Kozel se zeptal, proč to 
nestáhnete, je to vůči Vápennému Podolu nepříjemné, za 2 roky nebude školky ve Vápenném Podole potřeba. Pan 
starosta Kalina doplnil, že je důležité, že to myslí město vážně, a že do 5 let nástavba bude. Schválení smlouvy o 
spolupráci neznamená, že začneme okamžitě stavět, ale Vápenný Podol to potřebuje vědět. Pan starosta Jiroutek 



reagoval, že je to fér, ať si Vápenný Podol vybere, město bude dělat přístavbu a zkapacitní tak mateřskou školu a 
Vápenný Podol může čekat, anebo se rozhodne pro svoji třídu. Pan Janata se dotázal, kolik to bude stát a zda se to 
stihne do 5 let. Pan Výborný požádal vedení města o harmonogram realizace vize nástavby ZŠ s předložením na příští 
jednání zastupitelstva v červnu. Doplnil, že předpokládá, že smlouva bude zastupitelstvem podpořena a Vápenný 
Podol musí situaci zvážit. Zopakoval, že jako zastupitel žádá o harmonogram nástavby ZŠ, ne dnes, ale na příštím 
jednání. Paní místostarostka vzhledem k nutnosti předložit harmonogram na vybudování nástavby ZŠ navrhla stažení 
tohoto bodu z jednání a předložení na nejbližším zasedání zastupitelstva, a to i s vyjádřením Vápenného Podola. 
 

 
 
14. Obecně závazná vyhláška o nočním klidu 

Předkládá: Dvořáková Zuzana - místostarostka města 
 
Vzhledem k potřebě aktualizovat a upravit současnou Obecně závaznou vyhlášku o době nočního klidu paní 
místostarostka předložila nové znění vyhlášky, které bylo upraveno dle doporučení orgánu dozoru a kontroly 
ministerstva vnitra. Jednotlivé termíny akcí ve vyhlášce uvedených byly řešeny s pořadateli těchto akcí. Pan O. Dostál 
se dotázal, proč jsou akce datovány – znamená to každý rok schvalovat novou vyhlášku. Paní místostarostka 
odpověděla, že je to požadavek odboru dozoru a kontroly MV ČR, konkrétně požadavek předvídatelnosti. Pan Kozel 
doplnil, že u akcí, kde není uvedeno místo konání akce, se vyhláška týká celého území města? Paní místostarostka 
potvrdila, že ano, tak je to ve výkladu MV ČR. Pan O. Dostál se podivil, že se mohou specifikovat místní části a ne ulice. 
Paní místostarostka ocitovala vyjádření MV ČR, kde je požadováno přesné vymezení území. Pan O. Dostál požádal o 
konkretizaci, paní místostarostka uvedla, že lokalizovat lze místní část, nic konkrétněji, MV ČR takto znění schválilo a 
není to bianko šek, jak podotkl p. Kozel. 
 
 
Usnesení č.: Z/2024/029 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

s c h v a l u j e 
Obecně závaznou vyhlášku o nočním klidu 

II. 
 

u k l á d á 
zajistit zapsání do Sbírky právních předpisů územních samosprávných celků a některých správních úřadů 
Zodpovídá: Jankovská Ivana, tajemnice 
Termín: 15.05.2024 

  
Dostálová Hana pro Běloušek Ondřej pro 
Hamsová Veronika pro Černovský Miloš pro 
Dvořáková Zuzana pro Brychta Tomáš pro 
Jiroutek Aleš pro Fibichová Monika pro 
Celunda Tomáš pro Kolář Martin pro 
Bareš Jan pro Dostál Ondřej zdržel se 
Pleskot Martin pro Výborný Marek pro 
Kozel Josef pro Volejník Ondřej pro 
Volejník Otakar pro Řehák Jan pro 
Pošík Jiří pro Nepovímová Lucie pro 
Stránská Alena pro   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 20, Proti: 0, Zdrželi se: 1, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 0 
 

 
 
15. Hospodaření města Heřmanův Městec k 31.12.2023 

Předkládá: Jiroutek Aleš - starosta města 



 
Pan starosta předložil plnění a čerpání rozpočtu města Heřmanův Městec k 31.12.2023 ve struktuře schváleného 
rozpočtu zastupitelstvem města. Konkrétně plnění příjmů celkem činilo 103,9 % schváleného rozpočtu, daňové příjmy 
byly naplněny na 106,8 %, nedaňové na 112,0 %. Celkové výdaje činily 90,1 % z celoročního rozpočtu, běžné výdaje 
byly vyčerpány na 88,9 %, kapitálové na 93,1 % a celková bilance rozpočtu tak činila + 37,7 mil. Kč. Doplnil, že vyšší 
skutečný přebytek rozpočtu byl dosažen úsporami ve výdajích a vyššími skutečnými příjmy, zůstatky účtech k 
31.12.2023 činily 44,4 mil. Kč. 
Ve vedlejším hospodářství lesní hospodářství vykázalo ztrátu ve výši - 1 522 tis. Kč, veřejné WC - 71 tis. Kč, menší zisk 
vykázal hřbitov 10 tis. Kč i služby 5 tis. Kč. Celková vykázaná ztráta vedlejšího hospodářství k 31.12.2023 činila - 1 578 
tis. Kč a bude pokryta z výsledku hospodaření minulých let. 
Dále informoval, že ve dnech 5.3 a 6.3.2024 proběhlo přezkoumání hospodaření města kontrolory z Pardubického 
kraje, Závěrečný účet za rok 2023, včetně zprávy o výsledku přezkoumání hospodaření Města Heřmanův Městec byl 
předložen k projednání radě města a po uplynutí lhůty pro zveřejnění bude předložen zastupitelstvu města na 
červnovém zasedání, když byl postoupen dne 9.4.2024 k projednání finančnímu výboru. 
 
Pan Běloušek upozornil na chyby a požádal o vysvětlení částky 1.378 tis. Kč ve vedlejším hospodářství, když na účet 
města bylo převedeno jen 1.300 tis. Kč. Pan Kozel upozornil, že také nesedí součet nákladů vedlejšího hospodářství. 
Reagoval vedoucí finančního odboru p. Vítek, že 1.300 ti. Kč bylo posláno do rozpočtu města na jiný bankovní účet a 
rozdíl zůstal na účtu vedlejšího hospodářství. Pan O. Dostál požádal, ať toto vysvětlí správce městských lesů, ten se 
ohradil, že zodpovídá za hospodaření, nikoli za účtování s poznámkou, že tento rozdíl si neponechal. Pan starosta 
vyzval vedoucího finančního odboru, ať tuto operaci vysvětlí a bude přiloženo k zápisu z jednání zastupitelstva zasláno 
všem zastupitelům s vysvětlením. 
Po předešlé diskusi byl tento bod stažen panem starostou z programu. 

 
 
16. Rozpočtové opatření ZM/2024/02 

Předkládá: Jiroutek Aleš - starosta města 
 
Pan starosta předložil návrh rozpočtového opatření, které bylo postoupeno i finančnímu výboru. Na straně příjmů se 
rozpočtové opatření týkalo kapitoly 1.2 Nedaňové příjmy (vyúčtování přeplatků za energie u kotelen za prosinec 2023, 
přijatých úroků z termínovaného vkladu a spořícího účtu a kapitoly 1.4 Přijaté dotace (provozní dotace pro Domov pro 
seniory a pro pečovatelskou službu). Ve výdajové části bylo navrženo jako reakce na schválené dotace a navýšení akce 
Rekonstrukce kavárny ve sportovní hale za více a méně práce, vč. plynového potrubí pro kuchyni. Bilance 
rozpočtového opatření č.2 bude po schválení činit + 3 266 000 Kč. 
Celková bilance rozpočtu po přijetí tohoto rozpočtového opatření pak bude činit - 9 604 276 Kč. 
 
Pan Běloušek se dotázal, proč dotace pro pečovatelskou službu nejsou ve výdajích stejně jako dotace pro domov pro 
seniory. Odpověděl p. starosta, že ani nemůžou být, neboť jsou použity na provoz pečovatelské služby, kterou 
garantuje město svými zaměstnanci – pečovatelkami, jejich platy ale i náklady na pečování jsou přímo ve výdajích 
města. Pan O. Dostál se dotázal na nepřesný výpočet dotace pro SPOKUL HM, p.o., pan Vítek sdělil, že není přesně 
podloženo, pan starosta doplnil, že je tam rezerva na statické posouzení rekonstrukce, pan O. Dostál se dotázal, proč 
není dodatek ke smlouvě na rekonstrukci, reagoval p. starosta s tím, že se čeká na stanovení ceny. Pan Kozel připojil 
komentář, že se takto vyrábí vata… 
 
Usnesení č.: Z/2024/030 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

s c h v a l u j e 
rozpočtové opatření Zastupitelstva města Heřmanův Městec č.2/2024 dle položkového znění, které je přílohou 
tohoto usnesení 
 

  
Dostálová Hana proti Běloušek Ondřej proti 
Hamsová Veronika pro Černovský Miloš pro 



Dvořáková Zuzana pro Brychta Tomáš pro 
Jiroutek Aleš pro Fibichová Monika pro 
Celunda Tomáš pro Kolář Martin pro 
Bareš Jan zdržel se Dostál Ondřej proti 
Pleskot Martin zdržel se Výborný Marek zdržel se 
Kozel Josef proti Volejník Ondřej pro 
Volejník Otakar pro Řehák Jan pro 
Pošík Jiří pro Nepovímová Lucie pro 
Stránská Alena pro   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 14, Proti: 4, Zdrželi se: 3, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 0 
 

 
 
17. Diskuse 

Pan B. Dostál se obrátil na p. Výborného, že na minulém jednání informoval o dotaci na kanalizaci a požádal město o 
zrychlení přípravy dokumentace, aby mohlo být požádáno v roce 2025, protože letos se to nestihlo. Další dotaz se 
týkal nákupu nového hasičského auta. Odpověděl p. O. Dostál, požádáno o dotaci bylo, plnit se bude v roce 2026, co 
bude se stávajícím autem po roce 2026 neví - jestli dožije a v jakém stavu, pak je možný prodej nebo převod jinému 
sboru. Pan Výborný se připojil s tím, že dělá vše pro dostatečné finanční krytí případných dotací, ale je to věc státního 
rozpočtu, a jsou daná kritéria, které on neovlivní. Pan Ryčl se dotázal, že ve zpravodaji Leknín byla informace o 
prodloužení smlouvy na svoz odpadu. Upřesnila p. místostarostka - platí vámi uzavřená smlouva, nový je 
harmonogram svozu. Pan Dziedzinskyj se dotázal na nabídku společnosti Čechovy zahrádky s.r.o.. Pan starosta 
upřesnil pozemek a sdělil, že pokud město nemá smysluplný projekt, nebude ukládat finance do pozemku. Další dotaz 
zněl na prodloužení termínu pro rekonstrukci Čáslavské ulice, pan starosta odpověděl, že rekonstrukce by způsobila 
snížení počtu parkovacích míst a opticky zapůsobit na projíždějící řidiče ke snížení rychlosti, což bude nahrazeno nově 
zbudovanou okružní křižovatkou u odbočky na Načešice. Pan Dziedzinskyj se zeptal, proč je v rozhodnutí 
MěÚ Chrudim uveden jako důvod nedostatek finančních prostředků, na to mu nebylo odpovězeno. Dále se p. 
Dziedzinskyj dotázal, kde se doví investiční priority města, pan starosta sdělil, že ve schváleném rozpočtu města. Pan 
B. Dostál se připojil s názorem, že program rozvoje města schválený v roce 2023, by se měl každoročně aktualizovat. 
Pan starosta reagoval, že veřejnost je informována ve zpravodaji Leknín. Do diskuse se zapojil pan Heřmánek s 
připomínkou, že na minulém jednání nebyl přítomen pan Kozel, a podle něho ví, kdy bude oživený terminál a kdy tam 
pojedou autobusy. Pan Kozel odpověděl, že neví. Pan Heřmánek se dotázal, proč se terminál stavěl. Pan Kozel 
odpověděl, že nerozhodoval sám, ale zastupitelstvo města, stavba byla ukončena po volbách, za její oživení nemůže 
odpovídat, protože už 2 roky není na radnici a je to tak dotaz na stávajícího starostu. Pan Heřmánek doplnil, že by pan 
Kozel měl ručit za oživení terminálu. Odpověď pana Kozla zněla, že pokud by byl na radnici byl by terminál oživen, ale 
protože na radnici není, neodpovídá. Pan Heřmánek reagoval, že p. Kozel nepřiznává svůj díl zodpovědnosti. Do 
diskuse se zapojil p. starosta a sdělil, že terminál lze zprovoznit okamžitě, a to za podmínky zrušení všech zastávek pro 
výstup a nástup na náměstí. Na náměstí musí být nácestné zastávky v počtu 3 směrem na Chrudim a jedna na Čáslav, 
jinak zastávky autobusů řešit nelze. Pan Výborný se dotázal, jak se posunul požadavek na veřejného přenosy jednání 
zastupitelstva. Pan starosta sdělil, že na příštím jednání v červnu 2024 bude testovací provoz. Pan Výborný poděkoval 
s poznámkou, že si to zbytečně komplikujeme.  
  

 
18. Závěr 

Pan starosta poděkoval za účast a jednání v 18.50 hod. ukončil. 
  

Zuzana Dvořáková 
místostarostka 

 

Aleš Jiroutek 
starosta 

 
Ondřej Běloušek                                                               
ověřovatel zápisu                                                                                                                 

Tomáš Brychta 
ověřovaotel zápisu 

  

 
Tomáš Brycha                                                               

                                   ověřovatel zápisu                                                                                                                                                                                     
 


